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København, den 16. de-
cember 2004 

Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 19. november 
2004 udbedt sig min besvarelse af følgende spørgsmål:

Spørgsmål 51:
I forlængelse af ministerens besvarelse af samrådsspørgsmål F, vil ministeren så oplyse, 
hvor mange tilladelser, der er givet til at opføre stuehus nr. 2, siden planlovens vedta-
gelse?

Svar:
Jeg har på nuværende tidspunkt ikke oplysninger om, hvor mange tilladelser, der er gi-
vet til at opføre stuehus nr. 2, siden planlovens vedtagelse.

Imidlertid har Skov- og Naturstyrelsen oplyst, at da planlovens landzonebestemmelser 
blev ændret i 2002 besluttede regeringen, at virkningen af de nye regler skulle undersø-
ges som led i regeringens lovovervågningsinitiativ. 

I den forbindelse har Miljøministeriet bedt Amternes og Kommunernes Forskningsinsti-
tut (AKF) om at foretage en spørgeskemaundersøgelse. I undersøgelsen bliver alle 
kommuner bedt om relevante oplysninger om antal sager i 2003. 

Blandt andet bliver der spurgt om, hvor mange byggetilladelser kommunen har givet til 
opførelse eller indretning i eksisterende bebyggelse af en bolig på en landbrugsejendom, 
hvis areal overstiger 30 ha, og den nye bolig skal benyttes i forbindelse med et generati-
onsskifte eller til en medhjælper. 

Der bliver også spurgt om, hvor mange byggetilladelser kommunen har givet til indret-
ning af én bolig i overflødiggjorte landbrugsbygninger. 
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Skov- og Naturstyrelsen har oplyst, at undersøgelsen forventes at ligge klar primo 2005. 
Herefter skal miljøministeren redegøre for undersøgelsen over for Folketingets Miljø-
og Planlægningsudvalg.

Hans Chr. Schmidt

/ Morten Blom Andersen


